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Először került megrendezésre közösségi beszélgetés Felsőszentiván település 

Művelődési Házában, a TOP-5.3.1-16-BK1-2017-00017 azonosítószámú, „Helyi identitás és 

kohézió erősítése a Bácsbokodi konzorciumban” című pályázat keretében, melyen 14 személy 

vett részt. A részt vevők nagy többsége azok a személyek voltak, akik kitöltötték a közösségi 

interjúkat. A közösségi beszélgetések lényege az, hogy a közösségi interjúk során szerzett 

tapasztalatok, feltáruló értékek és közösségi problémák nyilvánosságra kerüljenek, és ezeket a 

jelenlévők megbeszéljék. A tevékenység célja, hogy ráismerjenek az emberek, hogy ügyeik 

közösek. 

Az első közösségi beszélgetésen az egybegyűltek nyilvánossága előtt röviden 

beszámoltam a pályázatról, majd az interjúk során szerzett tapasztalatokról, a feltáruló 

értékekről, közösségi problémákról, helyi ügyekről. Ezt követően felkértem a jelenlévőket arra, 

hogy válasszák ki ezek közül a számukra legfontosabb területeket, beszélgessenek a közösségi 

interjúban leírtakról, és találják meg a közös összhangot, amivel az együttműködés is 

egyszerűbb lehet. 

A beszélgetés során 2 fő téma jelentkezett a jelenlévőknél. Az egyikben megemlítésre 

került a mai fiatalság helyzete. Mindenki tudja, hogy az egyik legnehezebb feladat a fiatalok 

itthon tartása. A megjelentek véleményei alapján kevés olyan lehetőség van a számukra, amivel 

itt lehetne őket tartani. Nagyon kevésnek tartják a szórakozási lehetőségeket, a közös családi 

programokat, amellyel szorosabbá lehetne tenni a kapcsolatot családok, barátok és a fiatalság 

között. Kevés az olyan esemény, ami itt marasztalná őket.  

A másik fő téma, ami napirendre került, az nem más, mint a hagyományőrző bálak 

folyamatos hanyatlása. Sokakban felmerült a kérdés, hogy mi történhetett a helyi lakosokkal? 

Miből fakad ez a nagy érdektelenség? Mitől váltak érdektelenné az emberek számára ezek a 

bálak, amik évekkel ezelőtt kimagaslóak voltak itt, és a környékbeli események meg sem 

közelítették a helyi magas színvonalat?! A közösségi beszélgetésre eljöttek úgy gondolják, 

hogy szükség lenne újításokra, változtatásokra. Újfajta és új jellegű eseményeket, programokat 

szeretnének, mint például a Május 1. Ez a példa kimondottan kapcsolódik az első témához, hisz 

egy ilyen programmal, nem csak a fiatalság számára lenne vonzó, hanem a családok számára 

is, mert így mindenki együtt lehet, együtt szórakozhat és tölthet időt a szeretteivel, ismerőseivel. 

Mitől, ha nem ilyen programtól válhat egy közösség együttműködőbbé, összetartóbbá!? A 

jelenlévők nagy többsége szívesen részt venne és segítene abban, hogy a község közösségi 

életét feldobják, népszerűsítsék. Ha a település változást akar, és eredményt akar elérni, 

szórakozási lehetőségeket és különböző új programokat szeretne biztosítani mindenki számára, 

akkor sok ilyen jellegű hozzáállásra lesz majd szükség a jövőben! 

A beszélgetés során sok egyetértő vélemény hangzott el, aminek köszönhetően a 

közösségi beszélgetés jó hangulatban telt. Jelen voltak gyerekek, felnőttek, és szinte mindenki 

hozzá tudott fűzni valamit az estéhez, ami pozitívumra ad okot.  
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